
 

 

 

Referat af Det Danske Filminstituts bestyrelsesmøde 90 

torsdag den 7. marts 2019, kl. 17.00  

på Det Danske Filminstitut 

 

 

 

Tilstede:  

 
Bestyrelsen: Anders Kronborg (formand), Lennart Lajboschitz (næstformand), Peter 
Zinck, Eva Novrup Redvall og Birgit Granhøj. 
 
Afbud: Karsten Ohrt og Søren Friis Møller 
 
Direktion: Claus Ladegaard og Jakob Buhl Vestergaard 
 
Referent: Bente Strandhøj 
 
 
 
1. Godkendelse af dagsorden 
Bestyrelsen godkendte dagsordenen. 
 
 
 
2. Godkendelse og underskrift af referat fra sidste bestyrelsesmøde 
Referatet fra bestyrelsesmødet den 11. december 2018 blev godkendt og 
underskrevet af bestyrelsen. 
 
 
3. Formandens orientering 
Anders Kronborg oplyste, at han havde været i til Berlinalen for at overvære åbningen 
med den danske film, The Kindness of Strangers, der er instrueret af Lone Scherfig. 
 
 
4. Direktørens orientering 
Claus Ladegaard oplyste, at rammeaftalen nu er godkendt i Kulturministeriet og er 
blevet distribueret internt på DFI. 
 
Claus Ladegaard oplyste endvidere, at det går fremad med implementeringen af 
filmaftalen, men at der fortsat udestår nogle afklaringer fra medieforliget, herunder 
fremtiden for PSP puljen. 
 
Det ser fint ud for salget af danske biografbilletter, som ligger 170 % over salget på 
samme tidspunkt i 2018. En stor del af det gode billetsalg tilskrives filmen Ternet 
Ninja, der har solgt over 900.000 billetter. Den aktuelle markedsandel er 42 %, men 
det tal forventes at falde hen over året. 
 
Claus Ladegaard henviste til formandens orientering om hans deltagelse i Berlinalen, 
hvor det for første gang var en dansk film, der åbnede film festivalen. Desuden 
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orienterede Claus Ladegaard om de øvrige kommende premierefilm og 
forventningerne til deres salgsmæssige potentiale og festivalliv. 
 
Han henviste til de netop afholdte uddelinger af henholdsvis Robert- og Bodilprisen, 
hvor to meget forskellige film modtog prisen for bedste film, nemlig Den skyldige og 
Holiday. Begge film er finansieret under lavbudgetordningen. 
 
Der skal iværksættes et nyt initiativ, Norddok, (tidligere Rigsfællesskabspuljen), der 
skal støtte dokumentarfilm fra Grønland og Færøerne. 
 
Et nyt initiativ, der skal give støtte til manuskriptforfatteres tidlige udvikling, er netop 
igangsat og har haft stor succes med 120 ansøgninger på den første runde. 
 
Fra Cinemateket er der gode nyheder om 30 % flere besøgende i forhold til 2018 og 2 
nyåbnede filialer i henholdsvis Aalborg og Odense.  
 
Renoveringen af Film-X er ved at være afsluttet, og nu er det planen at udbrede 
tilbuddet til flere steder i landet. 
  
 
5. Filmkonsulenternes arbejde 
Anders Riis-Hansen og Lotte Svendsen havde hver et oplæg om deres tilgang til 
arbejdet som filmkonsulent. 
 
Herefter var der mulighed for at spørge ind til oplæggene. 
 
Anders Kronborg takkede for nogle spændende indlæg, der gav mulighed for at få et 
indblik de udfordringer, muligheder og begrænsninger, der er i arbejdet som 
filmkonsulent. 
 
 
6. Ansættelsesperiode for filmkonsulenter 
Bestyrelsen godkendte at ændre ansættelsesperioden for filmkonsulenter til at være 
to år med mulighed for forlængelse i op til tre år. 
 
 
7. Økonomi – årsrapport 2018 
Jakob Buhl Vestergaard knyttede et par bemærkninger til årets målopfyldelse og 
oplyste, at der fra departements side er udtrykt tilfredshed med årsrapporten. 
 
Der var enighed om at sætte direktionens bonusordning på dagsordenen til næste 
bestyrelsesmøde. 
 
Herefter godkendte og underskrev bestyrelsen årsrapporten 2018. 
 
 
8. Vilkårsrevision 
Bestyrelsen godkendte den foreslåede proces for revision af støttevilkår. 
 
 
9. Fondsarbejdet 
Jakob Buhl Vestergaard orienterede om arbejdet med fondsmidler. 
 
Arbejdet med at udnytte de modtagne fondsmidler på 30 mio. kr. er i fuld gang, og vil 
ende op i 8 projektansatte fuldtidsstillinger- 
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Der er flere fondsansøgninger undervejs, som bestyrelsen vil blive orienteret om 
løbende. 
 
 
10. Bestyrelsesevaluering 
Dette punkt blev udskudt til næste bestyrelsesmøde. 
 
 
11. Ledelsesorientering 
Bestyrelsen tog den udsendte ledelsesorientering til efterretning. 
 
 
12. Støtter siden sidst 
Claus Ladegaard gennemgik kort den udsendte oversigt og slog ned på enkelte 
projekter, som blev uddybet. 
 
Herefter tog bestyrelsen oversigten til efterretning. 
 
 
13. Eventuelt 
Det blev oplyst, at et af emnerne på bestyrelsesmødet den 9. april bliver lancering 
med besøg af DFI’s lanceringskonsulenter. 
 
Det blev foreslået, at DFI’s forskningsleder, Lars-Martin Sørensen, deltager på 
bestyrelsesmødet efter sommerferien. 
 
Bestyrelsen blev opfordret til at kontakte formanden, hvis de har andre ønsker til 
emner på dagsordenen. 
 
Det blev foreslået, at DFI’s rolle og mission, som tidligere har været drøftet, bliver 
hovedemnet for bestyrelsesseminar i juni. 
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